



CIRCULAR SOCIETY FORUM

28. & 29. September 2023

BEITRÄGE
GESUCHT!

CIRCULAR SOCIETY FORUM 2023: Circular Society Roadmaps & Perspectives

Am 28. & 29.9.2023 wird es auch in diesem Jahr wieder ein Circular Society Forum geben. Die Veranstaltung findet sowohl vor Ort in Berlin als auch in Teilen digital statt.

Beim 3. Circular Society Forum wollen wir das Programm zum Thema „**Circular Society Roadmaps & Perspectives**“ gestalten. Im Rahmen des Forums möchten wir verschiedene Blickwinkel auf die Circular Society beleuchten und gleichzeitig den Abschluss des Projekts „Roadmap to a Circular Society“ zelebrieren und in einen internationalen Kontext setzen.

// 28.09.2023, Abschlussveranstaltung vor Ort in Berlin **ROADMAP TO A CIRCULAR SOCIETY**

In den vergangenen 1,5 Jahren hat die Deutsche Bundesstiftung Umwelt das von der BTU Cottbus-Senftenberg gemeinsam mit der Hans Sauer Stiftung geleitete Co-Design-Projekt „Roadmap to a Circular Society“ gefördert. Ziel des Projekts war es, das Konzept der Circular Society auf inhaltlicher, strategischer und programmatischer Ebene weiterzuentwickeln. Dazu wurden 40 Expert*innen aus Zivilgesellschaft, Wissenschaft, Wirtschaft, Politik und Verwaltung eingeladen, in transdisziplinären Arbeitsgruppen an konzeptionellen Grundlagen, einer Forschungs- und Innovationsagenda, Good-Practice-Sammlungen und politischen Handlungsempfehlungen zu arbeiten. Am 28.09.23 wollen wir, die Autor*innen der Roadmap, die Ergebnisse dieses Prozesses im Rahmen des Forums vorstellen, Transfer- und Umsetzungspotenziale diskutieren und den Abschluss des Projekts vor Ort in Berlin feiern.

// 28. & 29.09.2023, vor Ort und digital **CIRCULAR SOCIETY PERSPECTIVES**

Wir möchten die Circular Society aus diversen Perspektiven beleuchten. Leitfragen können sein: Was bedeuten Konzepte wie Arbeit, Wohlstand oder Gerechtigkeit in einer Circular Society? Was macht eine Circular Society im ländlichen Raum, in Städten oder der EU aus? Welche Unterschiede ergeben sich zwischen dem globalen Norden und dem globalen Süden?

Wir freuen uns über Beiträge zu diesen und ähnlichen Fragestellungen, die den Diskurs der Circular Society erweitern und schärfen.

// 29.09.2023, digital und auf englisch **CIRCULAR SOCIETY ROADMAPS INTERNATIONAL**

Neben der “Roadmap to a Circular Society” in Deutschland haben sich auch in anderen Nationen Organisationen auf eine ähnliche Reise gemacht. Wir laden Akteur*innen aus aller Welt ein, über ihre “Roadmapping-Prozesse” oder vergleichbare Projekte im Kontext der Circular Society zu berichten und Potenziale für gemeinsame Handlungspfade zu diskutieren.

Wir freuen uns über Personen und Organisationen, die Einblicke in ihre Circular Society Roadmap Projekte geben möchten. Die Session findet in englischer Sprache und voraussichtlich digital statt.

(→ English below)



CIRCULAR SOCIETY FORUM

28. & 29. September 2023

BEITRÄGE
GESUCHT!

Du hast Lust einen Beitrag zu leisten? Dann freuen wir uns auf Deine Idee bis 09. Juni 2023 per Email an info@circularsociety.de in folgender Form:

// Titel

// Autor*innenname(n), E-Mail-Adresse(n), Institution(en) oder Organisation(en); bei mehreren ein*e Ansprechpartner*in

// Abstract

- Umfang: bis zu 200 Wörter
- Vortragssprache: englisch oder deutsch
- Ort: Soll/kann analog in Berlin und/oder digital stattfinden
- Beitragsformat: Vortrag, Workshop oder anderes Begleitformat
- Thema: Circular Society Perspectives oder Circular Society Roadmap International
- Ziele und Adressaten des Beitrags
- Ggf. Nennung besonderer Bedarfe an Raum und Ausstattung (z.B. Flipcharts)
- Ggf. Weiterführende Links und Anlagen

Für Rückfragen wenden Sie sich bitte an: info@circularsociety.de





CIRCULAR SOCIETY FORUM

28. & 29. September 2023

CALL FOR CONTRIBUTIONS

CIRCULAR SOCIETY FORUM 2023: Circular Society Roadmaps & Perspectives

On 28 & 29.9.2023 the third Circular Society Forum will take place both on-site in Berlin and digitally.

This year, the Forum is all about “**Circular Society Roadmaps & Perspectives**”. We would like to highlight different perspectives on the Circular Society while celebrating the finalisation of the co-design project „Roadmap to a Circular Society“, placing it in an international context.

// 28.09.2023, final event in berlin

ROADMAP TO A CIRCULAR SOCIETY

Over the past 1.5 years, the German Federal Environmental Foundation has funded the co-design project “Roadmap to a Circular Society” lead by the BTU Cottbus-Senftenberg together with Hans Sauer Foundation. The aim of the project was to further develop the concept of the Circular Society on a content-related, strategic and programmatic level.

To this end, 40 experts from civil society, science, business, politics and public administration were invited to join transdisciplinary working groups developing conceptual foundations, a research and innovation agenda, good practice collections and policy briefs.

On the 28th, we, the authors of the roadmap, want to present the results of this process at the forum, discuss transfer and implementation potentials and celebrate the finalisation of the project on site in Berlin.

// 28. & 29.9.2023, on-site and digital, in german and english

CIRCULAR SOCIETY PERSPECTIVES

We would like to shed light on the Circular Society from diverse perspectives. Questions might be: What do concepts like work, wealth, or equity mean in a Circular Society? What does a Circular Society look like in rural areas, cities or the EU? What are similarities and differences between the Global North and the Global South?

We welcome contributions on these and similar questions to broaden and sharpen the discourse of the Circular Society.

// 29.9.2023, digital and only in english

CIRCULAR SOCIETY ROADMAPS INTERNATIONAL

In addition to the Roadmap to a Circular Society in Germany, organizations in other nations have embarked on a similar journey. We invite actors from all over the world to report on their “roadmapping processes” or comparable projects in the context of the Circular Society and to discuss potentials for common paths of action.

We welcome individuals and organizations to share insights on their Circular Society Roadmap projects. The sessions will be held in English and most likely digitally on the 29th.



CIRCULAR SOCIETY FORUM

28. & 29. September 2023

CALL FOR
CONTRIBUTIONS

Do you want to contribute? We are looking forward to receiving your idea by 9 June 2023 by mail to info@circularsociety.de in the following form:

// title

// author(s) name(s), email address(es), institution(s) or organization(s); in case of more than one, a contact person

// abstract

- Length: up to 200 words
- Presentation language: English or German
- Location: should/can take place on-site in Berlin and/or digital
- Contribution format: lecture, workshop or other accompanying format
- Topic: Circular Society Perspectives or Circular Society Roadmap International
- Goals and addressees of the contribution
- If applicable, mention special needs for space and equipment (e.g. flipcharts)
- If applicable, further links and attachments

For further inquiries, please contact: info@circularsociety.de

